
kovici tega šolskega leta je imel odsek 5 
sestankov. Obisk je bil dober, zanimanje 
veliko. Poročevalec je povdarjal. da je 
potrebno, da se tudi učiteljstvo udeležu
je sestankov in na ta način utrjuje vez 
med nami in bodočimi tovariši in tovari
šicami. 

O delovanju »Društva državnih na
meščencev« je poročal tov. Alt, o »Za
drugi« tov. Tušak. 

Predsednik je izrekel zahvalo vsem 
poročevalcem za njihov celoletni trud. 

Nato so se vršile volitve. Predsed
nik društva, g. srezki nadzornik Ivan 
Tomažič, je odložil predsedništvo radi 
preobilega dela. Društvo mu je hvaležno 
za vse njegovo delo in energično vod
stvo. — V novi odbor so bili izvoljeni: 
Predsednikom tov. Alt; podpredsedni
kom tov. Tomažič; odbornikom tov. 
Hren. Klemenčič. Kožuh. Tušak. Malen
šek, Burnikova in Permetova. Za pre
gledovalca računov sta bila izvoljena 
tov. Vodenik D. in Brumen. V društvu 
državnih nameščencev nas bo zastopal 
tov. Alt, v zadrugi tov. Tušak 

Na predlog tov. blagajnika se ie 
sklenilo, da se plača 130 Din letne skup
ne članarine in da se pošlje od čistega 
dobička 250 Din »Rezervnemu skladu 
UJU v Ljubljani«, 150 Din »Skladu za 
učiteljiščnike in 150 Din »Učiteljskemu 
domu v Mariboru«. 

Nato ie g. Jarh. načelnik »Jugoslo
vanske hranilnice in posojilnice« razložil 
pomen tega zavoda ter vabil učiteljstvo 
k pristopu. Sklenilo se je. da društveni 
odbor o tem razmišlja ter javi svoi sklep 
načelstvu zavoda. 

Ob sklepu zborovanja ie opozoril 
predsednik navzoče na važnost in korist 
»Samopomoči«, vabil člane, naj se v čim 
večjem številu udeleže predavanj peda
goškega krožka ter povdarjal. da je po
trebno, da učiteljstvo agitina za mladin
ski list »Zvonček«. 

+ OBČNI ZBOR LITIJSKEGA OKR. 
UČITELJSKEGA DRUŠTVA se je vršil 
v Ljubljani na državnem moškem učite
ljišču dne 17. januarja 1925. Udeležba 
80%. Izmed članstva sta t. č. 2 pri voja
kih, 2 članici pa na »Pedagoški školi« v 
Zagrebu. 

Predsednik prav iskreno pozdravi 
vse navzoče, predvsem g. dr. M. Pirca 
in srez. šol. referenta g. Iv. Bezeljaka. 
Nato z veseljem konštatira naraščanje 
našega članstva. Za tem poda izčrpno 
poročilo o seji širjega sosveta pov. UJU. 
Dotakne se tudi več drugih točk glede 
uspehov naše organizacije in navdušuje 
prisotne k čim agilnejšemu sodelovanju. 

Gospod dr. Pire, šef ljubljanske poli
klinike je podal jako zanimivo poročilo o 
š o l s k i h i g i j e n i . Drugi del svojega 
predavanja ie pojasnjeval s prav lepimi 
kinematografskimi slikami. Po predavai
nju smo si pod njegovim vodstvom ogle
dali vse prostore moderno urejenega hi
gijenskega zavoda. Za njegovo uslužnost 
in naklonjenost mu tem potom društvo 
izreka prisrčno zahvalo. 

Tajnik ie podal svoje poročilo bolj v 
statistični obliki sej in zborovanj, pre
memb v članstvu itd. Navzočim pa je 
nato iskreno priporočil agitacijo za 
»Zvončka«. 

Blagajniško poročilo je bilo z zado
voljstvom vzeto v. vednost. Blagajnik 
prečita tudi dopis pov. UJU glede red
nega vplačevanja članarine in povdarja 
posebno točko, da se vse tiste, ki so z 
vplačevanjem 3 mesece zaostali, kratko
malo črta. Po.pregledu računov se mu 
izreče absolutorij in zahvala za njegovo 
vestno in vzorno poslovanje. 

Pri volitvah je bil izvoljen stari od
bor. 

Slučajnosti. Občni zbor je sklenil, da 
se društvenina pobira mesečno po 12 Din 
in najmanj četrtletno redno nakazuje. 
S tovariši poročene učiteljice plačujejo 
mesečno oo 7 Din. Do 15. marca 1925 
naj se poravna event. zaostala članarina. 
Društvena blagajna nakaže po 5 Din od 
člana za »Rezervni sklad« in plača en de
lež za »Učiteljski zdraviliški dom« v Ro
gaški Slatini. Čas prihodnjega zborova
nja bo pravočasno objavljen v »Tova
rišu«. 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
BREŽIŠKI IN SEVNIŠKI OKRAJ je ime
lo svoj redni občni zbor 17. januarja t. 1. 
v Brežicah. 

Udeležba: 62 članov (od 75). Ostali 
so se. s 5 izjemami, opravičili. 

Tov. predsednik je uvodoma primer
jal občni zbor % zadnjim zborovanjem v 
mesecu oktobru pr. 1.: medtem, ko smo 
takrat zborovali v času najhujših prega
njanj od strani raznih napredku nasprot
nih faktorjev, zborujemo danes v uoanju 
na boljšo bodočnost, tako za učiteljstvo, 

Iz naše stanovske 
organizacije. 

Gibanje okrajnih društev 
v Sloveniji. 

Vabila: 
= SAVINJSKO UČITELJSKO DRU

ŠTVO ZA VRANSKI OKRAJ ima svoj 
redni občni zbor v četrtek. 5. marca t. 1. 
ob Vil 1. uri v o r 1 o v a š k i šo l i . Dnev
ni red: 1. Zapisnik. 2. Dopisi. 3. Poročilo 
B. Zdolška o seji širjega sosveta UJU 
pov. Ljubljana. 4. Poročila društvenih 
funkcionarjev. 5. Podavanje tov. Rožan
ca: »Iz mojega službovanja v Srbiji in 
Piekmurju« 6. Volitev novega odbora. 
7. Slučajnosti. Udeležba za vse člane ob
vezna! Odsotnost se mora opravičiti! 

= UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
KOČEVSKI OKRAJ ima svoj občni zbor 
v soboto, dne 7. marca t. 1. ob 9. uri do
poldne v Ribnici (deška šola) z običaj
nim dnevnim redom. 
Poročila: 

+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 
MARIBOR IN BLIŽNJO OKOLICO je 
imelo svoi redni občni zbor dne 22. ja
nuarja t. 1. ob 9. uri v deški osnovni šoli 
III. Od 116 članov je bilo navzočih 102. 

V uvodnem govoru je predsednik 
očrtal delovanje društva v preteklem 
letu. Povdarjal je. da si društvo ob z>ai
ključku letnega dela lahko zabeleži mar
sikateri lep uspeh, a da ga že zopet ča
kajo novi cilji, kateri mu bodo dosegljivi 
samo tedaj, ako se člani združijo v slož
nem, smotrenem delu. 

Nato se je odobril zapisnik zadnjega 
zborovanja in so se prečkali dopisi. 

O seji širjega sosveta UJU v Ljub
ljani je poročal tov. Klemenčič. o seji 
glavnega odbora UJU v Beogradu pa 
predsednik — Obema zastopnikoma so 
se člani prisrčno zahvalili za trud in po
žrtvovalnost. 

Sledila so poročila društvenih funk
cionarjev. 

Tov. tajnica je podala kratek pre
gled društvenega delovanja. Društvo je 
imelo 5 zborovanj. 8 odborovih sej. 4 
predavanja in 2 poučna izleta. Udeležba 
je bila vsakokrat dobra. Tudi na pokra
jinski in glavni skupščini je bilo društvo 
številno zastopano. 

Tov. blagajnik je poročal, da je štelo 
društvo ob koncu preteklega leta 119 
članov, da je članarina plačana in da 
je blagajna v dobrem stanju. — Do
hodkov ie bilo 11.460.60 Din. izdatkov 
10.898 Din. prebitek znaša 562.60 Din. 

Pregledovalca računov sta našla ra
čune v vzornem redu in sta se zahvalila 
blagajniku za njegovo vestno delo. 

O delovanju »Odseka učiteljišenikov« 
je poročal tov. Skala, ki vodi odsek od 
začetka šolskega 1. 1924./25. V prvi po



napredno misel sploh in našo jugoslo
vansko nacionalno državo Lansko leto 
je učiteljstvo, organizirano v UJU, po
kazalo, da more kljubovati vsaki sili. 
Predsednik poziva zato članstvo, da se 
oklene še tesneje svoje organizacije. 

Na novo so društvu pristopili: Vid
mar Marija. Bernetič Fran in Sancin Ce
zar (Sevnica); Bregant  Majcen Pavla 
(Blanoa); Burja Ludovik in Debeljak Je
la (Rajhenburg); Sevnik Mira (Pišece); 
Gajšek Stanko (Senovo); Sevnik Mara 
(Sromlje); Štolfa Vida (Artiče); Božič 
Adalbert (Stara vas). 

Iz poročil društvenih funkcionarjev 
je razvidno, da je bilo tudi v preteklem 
poslovnem letu obilo trdega dela. kate
rega se ie naše društvo lotilo z vso vne
mo. Iz poročila tov. blagaijničarke smo, 
žal, zaznali, da imamo med nami tudi ta
ke tov., ki se ne zavedajo svojih obvez
nosti napram društvu. Prizadeti se opo
zarjajo na sklep poverjeništva Ljubljana, 
da se vsi 3 mesečni zamudniki črtajo iz 
društva in z a padi zneski za liste in čla
narino brezpogojno iztirja. 

Članarina se je zvišala za redne čla
ne na 1 8 0 Din letno (gl. blaig. 100 Din, 
društveni blag. 30 Din, učit. naraščaj 15 
Din, rez. sklad 5 Din in S1 o v. Š o l s k a 
M a t i c a 30 Din). S t e m p o s t a 
n e j o v s i č l a n i d r u š t v a o b 
e n e m č l a n i Slov . Šol. M a t i c e 
— izjeme: poročene učiteljice. Članari
na za poročene učiteljice znaša 8 0 D i n 
(gl. blag. 30 Din. društveni blag. 30 Din, 
učit. naraščaj 15 Din in rez. sklad 5 Din). 
—■ Šolski voditelji, oziroma poverjeniki 
se opozarjajo, da redno pobirajo od so
tovarišev članske mesečne prispevke, 
ker bi se sicer ob koncu leta nabrala 
prevelika vsota. — V svrho olaijšave 
vplačevanja članarine pristopi društvo k 
čekovnemu uradu. Čim dospejo položni
ce, se iste razpošljejo na posamezne 
šole. 

Volitve. Dosedanji društveni pred
sednik tov. Drnovšek je radi preobilice 
poslov kot okrajni šolski nadzornik od
klonil ponovno izvolitev. Nov odbor se 
je konstituiral takole: Pečnik Josip, 
predsednik; Tominc Avg., podpredsed
nik; Ravbar C. tajnik; Gomilšek Lj.. 

biagajničarka; Vadnal Fr., pevovodja: 
Kladnik Jos. in Jerše Jos.. odbornika. — 
Jereb Fr. in Novak Vincencija. pregle
dovalca računov. 

Predavanje tov. Breganta »O rako
tvornem pouku« je moralo, žal, zopet 
odpasti radi odsotnosti predavatelja ter 
se je preložilo na p r i h o d n j e z b o 
r o v a n j e , ki se vrši na Vidmu (naj
brže maroai). Dan določi predsedstvo). 


